

Sci-by-side

伴理

Issue 8, July 2026 Faculty of Science, The Chinese University of Hong Kong



香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

☎ 3943 6327

✉ sfo@cuhk.edu.hk

📍 Room G43, Charles Kuen Kao Building, Science Centre (North Block),
The Chinese University of Hong Kong, Shatin, N.T., HKSAR

📱 CUHKScience 📺 CUHKScienceFaculty

Message from Professor LI Hung Wing, Assistant Dean (Student Affairs)

作為化學系的畢業校友，能在 2021 年起回到我們的母校服務，對我而言意義非凡，而能以助理院長（學生事務）的新身分與大家見面，更讓我深感榮幸與自豪。

我們對學生事務的願景圍繞四大支柱：加強學生參與、提升就業準備、促進身心健康，以及在在在與傑出校友群體之間搭建更堅實的橋樑。各位校友的成功故事，一直激勵著我們的本科生與研究生。無論是透過導師計劃、專題講座、實習機會，還是分享各自的職涯歷程，你們的熱心參與對於引領師弟師妹迎向瞬息萬變的世界，都至關重要。

在本刊物，我們誠摯邀請各位校友分享你們珍貴的校園回憶、求學時期的趣聞軼事、畢業後的精彩人生履歷，以及給予師弟師妹的寶貴建議。讓我們重新凝聚、主動聯絡，共同構建一個充滿活力的理學院大家庭，一起承傳傳統、扶持成長，並將這份珍貴的傳承延續給下一代。

誠邀你與我們保持聯繫，例如分享你的近況、參與即將舉辦的校友活動，或就如何更好地服務理學院大家庭提出建議。讓我們攜手確保理學院始終是一個薈萃學術卓越、創新啟迪與緊密聯繫的活力群體。

衷心感謝你對母校一如既往的支持與深厚情誼。我們期待著與大家見面交流，並肩同行，為學院及我們的畢業生共創新的里程碑。



It is with great pleasure and a deep sense of pride to greet you in my new capacity as Assistant Dean for Student Affairs. As an alumnus who graduated from the Department of Chemistry, I am truly honoured to have returned to our beloved *alma mater* since 2021.

Our vision for student affairs centres on four key pillars: strengthening student engagement, enhancing career readiness, promoting holistic well-being, and building even stronger bridges between our current students and our accomplished alumni community. Your success stories continue to inspire our undergraduates and postgraduates. Whether through mentorship programmes, guest lectures, internship opportunities, or sharing your professional journeys, your active involvement remains invaluable in preparing our students for a rapidly evolving world.

In this publication, we warmly invite all alumni to share your fond memories, interesting anecdotes from your student days, life experiences after graduation, and valuable advice for our juniors. Let us reconnect, reach out to one another, and together build a vibrant Science family that nurtures tradition, supports growth, and passes on our legacy to future generations.

Stay connected with us—submit your updates, join upcoming alumni events, or share ideas on how we can better serve our community. Together, we ensure the Faculty of Science remains a dynamic hub of academic excellence, innovation, and lifelong bonds.

Thank you for your continued support and unwavering loyalty to our *alma mater*. We look forward to meeting many of you in person and working together to create new milestones for the Faculty and our graduates.



李教授（前排右五）數載前參與了化學系前職員 Sa 姐的榮休晚宴。
Professor Li (front row, 5th right) is seen here at the retirement dinner in honour of Theresa, former staff of the Department of Chemistry.

理學院一向致力在教學、科研與科學普及上追求卓越。隨著李教授出任本院助理院長（學生事務），我們期待能進一步深化各位同學及校友的聯繫，攜手同行，共創未來。

The Faculty remains committed in our pursuit of excellence in our education, research, and outreach. With the addition of Prof. LI Hung Wing as our new Assistant Dean (Student Affairs), we look forward to building closer connections with our students and alumni for a brighter future together.

Prof. SONG Chunshan
Dean of Science

人才輩出 – 理學院傑出校友講座

Stars of CUHK Science Dazzle at Science Faculty Distinguished Alumni Lectures

第二屆的理學院傑出校友獎頒獎典禮暨公開講座已於 2026 年 6 月 12 日順利進行。本屆共選出五名得獎者，以表揚他們在各自的專業範疇上的或社會上的成就和貢獻。

The Faculty was excited to host the award presentation and public lectures for the 2nd cohort winners of the Science Faculty Distinguished Alumni Awards on 12 June 2026. A total of five winners were selected this time, who have made outstanding contributions and achievements in their professional fields or to greater society.

相片集 Photo Album: <https://shorturl.at/TmPic>

獎項 Award	得獎人 Recipient*
傑出校友獎 Distinguished Alumni Award	鄭紹遠 教授 Prof. CHENG Shiu Yuen 74 聯合數學 (74/UC/Mathematics) 香港中文大學 (深圳) 厚含書院院長 College Master, Minerva College, CUHK (SZ)
	黃銘洪 教授 Prof. WONG Ming Hung 68 新亞植物學 (68/NA/Botany) 香港教育大學 科學與環境學系顧問暨講座教授 (環境科學) 香港浸會大學榮休教授 Advisor/Chair Professor (Environmental Science), The Education University of Hong Kong Professor Emeritus, Hong Kong Baptist University
	朱宏圖 教授 Prof. ZHU Hongtu 00 研究院統計學哲學博士 (00/GS/PhD in Statistics) 美國北卡羅來納大學教堂山分校 基南傑出教授 Kenan Distinguished Professor, University of North Carolina at Chapel Hill
校友成就獎 Alumni Achievement Award	梁國柱 先生 Mr. Anthony LEUNG 00 新亞數學 (00/NA/Mathematics) 絲路智易通科技有限公司 聯合創辦人 Co-Founder, Silk Road And Belt Technology Limited
青年校友獎 Young Alumni Award	潘尚賢 女士 Ms. Esther POON 15 崇基物理 (15/CC/Physics) 聖公會陳融中學 物理科主任 Head of Physics, SKH Chan Young Secondary School

*以英文姓氏排序 In alphabetical order by surname

校友講座以頒獎典禮揭開序幕。理學院院長宋春山教授在助理院長(學生事務)李紅榮教授陪同下，向各位得獎者致以誠摯祝賀，並頒授獎座。頒獎儀式後，朱教授、Anthony 及 Esther 先後分享畢業以來的發展歷程與體會，啟迪人心。

惟兩位傑出校友獎得獎人鄭教授及黃教授，因另有要務在身，未能出席是次講座，深感遺憾。我們將誠邀二位於下次活動蒞臨分享，與大家分享其實貴見解與經驗。理學院再次衷心感謝各位得獎者與講者的傾心分享，期盼未來與這群傑出校友保持更緊密的聯繫，攜手開拓更多合作與交流機會。

The Alumni Lectures began with an award presentation ceremony where Faculty Dean, Prof. SONG Chunshan, accompanied by Assistant Dean (Student Affairs) Prof. LI Hung Wing, congratulated each award recipient and presented them with a trophy. Following award presentation, Professor Zhu, Anthony, and Esther each delivered inspiring sharings on their journeys since graduation.

We regret that two of our awardees – Professor Cheng and Wong – could not join the Lectures due to conflicting schedules; we shall invite them to our next event so that we can learn from their insights and experiences. Thank you to our awardees and speakers, and we look forward to more connections and collaborations in the near future with such outstanding alumni.



1 恭賀得獎校友 朱宏圖教授(左二)、潘尚賢女士(中)及梁國柱先生(右一)，與李紅榮教授(左一)及宋春山院長合照誌慶。
Congratulations to our award winners Prof. ZHU Hongtu (2nd left), Ms. Esther POON (centre), and Mr. Anthony LEUNG (1st right), seen here with Prof. LI Hung Wing (1st left) and Prof. SONG Chunshan (2nd right).

2 李教授主持了一段精彩的跨代校友討論環節。
Professor Li moderated a captivating panel discussion involving all our award recipients.

慨然惠澤職涯路 校友共襄《理學院職業博覽2026》

Generous Gift of Guidance in Careers – Alumni Return to CUHK Science in Support of Science Career Fair 2026

本院於 2026 年 3 月 16 日至 4 月 9 日期間透過《理學院職業博覽 2026》匯聚了一系列的校友職涯分享會、招聘講座、企業參訪、公司展覽及軟技能工作坊，內容非常豐富。活動吸引理學院各教學部門的本科生及研究生踴躍參與，更獲僱主與學生一致好評。

學院衷心感謝校友鼎力支持，慨然撥冗分享行業洞見與職涯經驗，啟發同學善用理學所學，投身不同領域，開拓兼具成就與影響力的事業發展。

展望 2026-27 年度，學院將繼續於秋季及春季各舉辦一場《理學院職業博覽》，更能符合不同僱主及學生的多元需求。誠邀校友參與分享職涯心得，或提供招聘資訊；如有意合作，歡迎電郵至 sfo@cuhk.edu.hk 與我們聯絡。

From 16 March to 9 April 2026, a series of alumni career sharing sessions, recruitment talks, company visits, company exhibition, and also a soft skills workshop formed a solid line-up for this year's Science Career Fair. The Fair attracted both undergraduate and postgraduate students from all Science teaching units, and was well-received by both employers and students.

The Faculty was delighted to receive the staunch support from our alumni who generously spared time to give an insider's view into their careers to inspire students to put their science background to action and build rewarding and impactful careers in various industries.

In 2026-27, we will continue operating two Science Career Fairs – one in autumn and another one in spring – so that we can better serve the needs of both employers and our students. If you would like to get involved and share your career insights with us or have upcoming hiring needs, please do not hesitate to get in touch with us via email at sfo@cuhk.edu.hk.



1 Career Experience Sharing in Risk Management

余振東 先生 (05 研究院風險管理科學理學碩士)
Mr. Ted YU (05/GS/MSc in Risk Management Science)

2 Career Sharing by Biology Alumni

(左二) 王卓粵 先生 (99 聯合生物；04 研究院生物哲學碩士)
(左三) 施泳濤 女士 (08 聯合生物；11 研究院生物哲學碩士)
(2nd left) Mr. Chiky WONG (99/UC/Biology; 04/GS/MPhil in Biology)
(3rd left) Ms. Angel SZE (08/UC/Biology; 11/GS/MPhil in Biology)

* 特別感謝魏濤教授 (左一) 及任關美老師歡迎兩位校友回校交流。
Special thanks to Prof. NGAI To (1st left) and Ms. May YAM (1st right) for welcoming back our two alumni.

3 Career Sharing by Museum Professionals

(右上) 彭翠虹 博士 (99 聯合生物；02 研究院生物哲學碩士；08 研究院生物博士)
(top right) Dr. Rainbow PHANG (99/UC/Biology; 02/GS/MPhil in Biology; 08/GS/PhD in Biology)

4 Unleashing the Multiverse of Career Pathways: Discovering the Infinite Possibilities in Biosciences!

許小虎 博士 (98 聯合生物)
Dr. Andrew HUI (98/UC/Biology)

5 Build Confidence, Conversation & Career Presence – Wine Tasting Workshop

陸耀文 先生 (92 崇基化學)
Mr. Raymond LUK (92/CC/Chemistry)

理學踐行 校友走進嶺南藥廠

Science in Action – Alumni Visit to Ling Nam Medicine Factory

每年，理學院均舉辦聯誼活動，邀請校友攜同親友同樂。2024 年 3 月，由劉大偉博士 (00 研究院生物哲學碩士；05 研究院中醫藥博士) 帶領西貢遠足；2025 年 1 月，黎子穎女士 (19 新亞地球系統科學) 引領前往鶴咀海岸保護區，考察地質構造與地貌。今年 3 月，在張慧貞女士 (01 崇基化學) 及其三位同事帶領下，校友與親友一行三十餘人參觀嶺南藥廠，深入了解獲 GMP 認證的中藥製作流程。是次參訪殊為難得，見證科學技術融入傳統製藥工藝，彰顯現代標準與品質管理之嚴謹。

學院亦衷心感謝活動合辦單位——香港中文大學化學系校友會——鼎力支持，使活動圓滿舉行。未來期盼與各校友會攜手合作，持續籌辦兼具趣味與意義的校友活動。

Each year, our Faculty gathers our alumni for a fun outing together with friends and family, such as our hike in Sai Kung led by Dr. David LAU (00/GS/MPhil in Biology; 05/GS/PhD in Chinese Medicine) in March 2024, then a hike at Cape D'Aguilar Marine Reserve led by Ms. Eugenia LAI (19/NA/ESSC) in January 2025. In March 2026, we had the pleasure of visiting Ling Nam Medicine Factory, where we were shown their GMP-certified traditional Chinese medicine production processes, with the guidance of Ms. Carona CHEUNG (01/CC/Chemistry) along with three of her colleagues. It was indeed a rare and precious opportunity to see how science has been successfully applied to traditional medicine production practices to ensure excellent manufacturing and product quality for customers.

The Faculty would also like to thank the staunch support of the event co-organiser, the CUHK Chemistry Department Alumni Association, for making this visit a great success! We look forward to future opportunities to collaborate with our alumni associations to arrange both fun and meaningful activities for our alumni.



理學院院務處主任林竹韻女士致送紀念品給林慧貞校友。
Science Faculty Secretary Ms. Jorine LAM presents a token of appreciation to alumna Ms. Carona CHEUNG.

相片集 Photo Album:
<https://shorturl.at/BdLxR>

同心同樂 校友師生齊聚競技

One Community, One Spirit: Alumni, Staff and Students in Sporting Celebration

除了對科學懷抱共同的熱忱與好奇心外，原來有為數不少的理學院教職員、學生及校友亦在運動場上各有所長！為促進跨學科交流，凝聚中大理學人，學院自 2023 年起每年舉辦「院長盃」體育賽事。2026 年，我們很高興舉辦了足球及乒乓球兩項比賽，更深受運動愛好者歡迎。以下為本年度賽事成績：

Besides sharing a common passion for science, many of our Science staff, students, and alumni are also talented athletes. In an effort to promote interdisciplinary connections and to build a stronger CUHK Science community, the Faculty has been hosting Dean's Cup sports tournaments on an annual basis since 2023. In 2026, we were glad to have hosted both a football tournament and a table tennis tournament, to the delight of many sports enthusiasts. Below are the results of the tournaments:

足球 Football 相片集 Photo Album: <https://shorturl.at/b7K0s>

獎項 Award	隊伍 Team
冠軍 Champion	Physics Everywhere 物理系教職員、同學和校友 Staff, students and alumni from Physics
亞軍 1 st Runner-up	Combobulators FC 跨學科數據分析雙主修、計量金融與風險管理科學、數學同學 Interdisciplinary Data Analytics & X, Quantitative Finance and Risk Management Science, and Mathematics students
季軍 2 nd Runner-up	Statistics Brothers 統計學、地球系統科學、風險管理科學校友；數據科學及商業統計、風險管理科學、統計學同學；統計與數據科學教職員 Statistics, Earth System Science, and Risk Management Science alumni; Data Science and Business Statistics, Risk Management Science, and Statistics students; Statistics and Data Science Staff



乒乓球 Table Tennis 相片集 Photo Album: <https://shorturl.at/ptHP3>

獎項 Award	隊伍 Team
冠軍 Champion	viScaria 統計學校友；地球與環境科學、物理校友 Statistics alumnus; Earth and Environmental Sciences and Physics students
亞軍 1 st Runner-up	Chem Ping Pong 化學、計量金融與風險管理科學同學；化學教職員兼校友 Chemistry and Quantitative Finance and Risk Management Science students; Chemistry staff and alumni
季軍 2 nd Runner-up	The Knockouts 生命科學學生、教職員兼校友 Life Sciences student, staff, and alumnus



理學院衷心感謝崇基學院慷慨提供場地，支持本年度「院長盃」賽事。
The Faculty would like to express our gratitude to Chung Chi College for generously providing the sports venue for our Dean's Cup tournaments this year.

生匯菁英育未來 科研教育十五載

Celebrating 15 Years of Unity and Excellence in Life Sciences

2026年3月14日，生命科學學院假善衡書院餐廳舉行十五周年誌慶晚宴，嘉賓雲集，氣氛歡欣。大學及學院管理層、畢業生、校友及友好齊聚一堂，共賀學院的重要里程碑。自2010年成立以來，學院砥礪前行，已發展成教研並進、人才薈萃的學院。當晚舊雨新知重聚，笑語盈堂，在溫馨交流與珍貴回憶中，既回顧學院十五載耕耘成果，亦展望未來新篇。

On 14 March 2026, the School of Life Sciences marked its 15th Anniversary with a joyful banquet at the S.H. Ho College Dining Hall. The evening brought together University and Faculty leadership, graduates, alumni, and friends to celebrate a milestone rooted in collaboration and growth. Since its establishment in 2010, the School has flourished as a vibrant academic community. The banquet was filled with warm reunions and shared memories, honouring the School's journey and the people who continue to shape its future.



相片集 Photo Album:
<https://shorturl.at/UjdMQ>

余碧芬博士榮登卡地亞靈思湧動女性創業家之列

Dr. Vriko YU Named 2026 Cartier Women's Initiative Fellow

余碧芬博士(16 逸夫自然科學)從2020年起便透過其自然科技公司 Archireef 致力促進受損海洋生態系統的復育。作為一名女性創業家，她於對抵抗氣候變化及保護海洋環境的貢獻為她贏了卡地亞靈思湧動女性創業家獎。獲獎後，她將得到珍貴的社群網絡資源，以及六個月的專屬一對一諮詢輔導。

Dr. YU Pik Fan Vriko (16/SC/NSCI) has been advocating restoration of degraded marine ecosystems via her nature-tech company Archireef since 2020. Her dedication to fighting climate change and protecting the marine environment as a woman entrepreneur has won her a place in the Cartier Women's Initiative Fellowship Programme, which will not only provide Fellows with an invaluable network of industry leaders, academics, and entrepreneurs, but also give Fellows 1:1 customised training for six months.



物理系校友于紹龍帶領其「走塑」物料事業進軍國際

Physics Alumnus Eddie YU Leads Global Expansion of Plastic-free Materials Business

自成為本院首屆校友成就獎得主之一，物理系校友于紹龍先生(Eddie, 05 聯合物理)持續努力帶領他聯合創辦的公司 OKOsix，成為非塑膠材料新標準的引領者。近來，其公司已於深圳成立了其中國內地的總部，並將研發網絡拓展至歐洲，同時進一步加強在歐洲及中東地區的布局。

Since becoming one of the inaugural recipients of the Faculty's Alumni Achievement Award, Eddie YU (05/UC/PHYS) has strived to build his company OKOsix into a leader in setting the new standard for plastic-free materials. Most recently, his company has setup its strategic headquarters in the Chinese Mainland, expanded its R&D network in Europe, and will also be increasing its presence in Europe and the Middle East.



Eddie (左二)在香港科技園的Global Booster Programme的支持下全力加速其公司的海外市場拓展。
Eddie (2nd left) is eager to accelerate his business's overseas expansion, and has participated in Hong Kong Science and Technology Park's Global Booster Programme.

傑出校友榮獲 2025 年「喬治·斯內德克獎」

Distinguished Alumni Receives George W. Snedecor Award 2025

朱宏圖教授(00 研究院統計學哲學博士)獲選榮獲喬治·斯內德克獎(George W. Snedecor Award)，以表彰他「在影像基因組學、醫學影像分析、大數據整合及強化學習領域中，對統計理論與方法學作出的開創性貢獻；在超高維推論、因果推論和機器學習中開發出創新方法；以及在指導學生與博士后研究人員、服務統計和人工智能社群方面的卓越典範。」朱教授亦是中大理學院傑出校友獎的得主之一。此次由其研究領域的專業人士所頒發的新獎項，再次印證了他對推動該領域發展的深遠貢獻。

Prof. ZHU Hongtu (00/GS/PhD in STAT) has been selected to receive the George W. Snedecor Award “for pioneering contributions to statistical theory and methodology in imaging genomics, medical imaging analysis, big data integration, and reinforcement learning; for developing innovative approaches in high-dimensional inference, causal inference, and machine learning; and for exemplary mentorship of students, postdoctoral researchers, and service to the statistical and AI communities.” Professor Zhu is also one of the recipients of the CUHK Science Faculty Distinguished Alumni Awards, and this new award presented to him by professionals in his research field is yet another testament of his profound contributions to the advancement of his field.



獎項公告 Award Announcement:

<https://imstat.org/2025/08/28/2025-copss-award-winners/>

陳佩教授獲 2025/26 年度研究影響基金資助

Professor Barbara CHAN Awarded RGC Research Impact Fund 2025/26

陳佩教授(94 崇基生物化學)現任教於香港中文大學生物醫學學院。她領導的研究項目「鞏固首個本地研發的先進治療產品(ATP)－工程化骨軟骨組織(eOCT)的臨床轉化，用於治療創傷性軟骨損傷患者」最近獲研究資助局(RGC)2025/26 年度研究影響基金(RIF)撥款 880 萬港元，期望能為 eOCT 臨床研究及本地首個 ATP 產品註冊鋪路。

Alumna Prof. CHAN Pui Barbara (94/CC/BCHE), now Professor at CUHK's School of Biomedical Sciences, has recently been awarded HK\$8.8 million by the Research Grants Council (RGC) through its 2025/26 Research Impact Fund for her project “Consolidating clinical translation of the first locally developed advanced therapeutic product (ATP) – engineered osteochondral tissue (eOCT) for treating patients with traumatic cartilage injuries”. The anticipated outcome of her project would enable clinical trials and registration of the first locally invented, developed and manufactured ATP for cartilage repair.



張仁良教授出任資助房屋小組委員會主席

Professor Stephen CHEUNG Appointed as Chairman of Subsidised Housing Committee

香港房屋委員(房委會)會任命張仁良教授(82 聯合數學)為資助房屋小組委員會主席，為期兩年。張教授於 2025 年首度被委任為房委會委員。

The Hong Kong Housing Authority (HA) has appointed Prof. CHEUNG Yan Leung Stephen (82/UC/MATH) as Chairman of Subsidised Housing Committee for a two-year term. Professor Cheung was first appointed as HA member in April 2025.

魏濤教授憑研發非塑膠餐具創新塗料榮獲低碳綠色科研基金資助

Professor NGAI To Receives Green Tech Fund for Innovative Coating for Non-plastic Tableware

化學系校友魏濤教授(99 聯合化學；03 研究院化學哲學博士)為中大成功爭取首筆「低碳綠色科研基金」(GTF)資助。他的研究項目「用於非塑膠餐具的防水抗油抗熱、可堆填及回收的新型水性環保塗料」獲 GTF 資助逾 420 萬港元，開展為期兩年的研究，以研發一種創新的多醣基水性塗料，為紙餐具提供卓越的耐熱、防水及抗油性能，同時確保重漿性、回收性與成本塗層效益。

Chemistry alumnus Prof. NGAI To (99/UC/CHEM; 03/GS/PhD in CHEM) became the first CUHK scholar to be awarded funding from Green Tech Fund (GTF). His project “A Next Generation of Eco-Friendly Barrier: Compostable and Recyclable Waterborne Coating for Non-Plastic Tableware” has been selected to receive HK\$4.2 million for a two-year duration, for developing polysaccharide-based waterborne coating system for plant-fibre tableware. This breakthrough offers superior resistance to heat, water, and oil whilst remaining cost-effective, compostable, and fully repulpable.



採用了由魏教授團隊研發的多醣基水性塗層的餐具及紙杯。
Prototype tableware and paper cups featuring polysaccharide-based waterborne coatings developed by Professor Ngai's team.

[訃告] 永遠懷念伍灼耀教授

In Memoriam: Professor NG Cheuk Yiu

崇基學院化學系校友、前理學院院長伍灼耀教授於 2026 年 6 月 26 日辭世，享年 78 歲。

伍教授為享譽國際的物理化學家，率先發展先進雷射技術研究分子反應，對化學反應動力學的理解作出深遠貢獻。他先後任教於愛荷華州立大學及加州大學戴維斯分校，培育逾 40 名博士生，並發表超過 370 篇學術論文，成就卓著。伍教授於 2009 年回到中大出任理學院院長，在推行「3-3-4」新學制及多項重要學術發展計劃期間，展現堅定而卓越的領導才能。

更多詳情 Details: <https://shorturl.at/aD4ri>

Prof. NG Cheuk Yiu, former Dean of Science and an alumnus of Chung Chi College's Department of Chemistry, passed away on 26 June 2026 at the age of 78.

An internationally renowned physical chemist, Professor Ng pioneered advanced laser-based techniques to study molecular reactions, making lasting contributions to the understanding of chemical reaction dynamics. Over a distinguished career at Iowa State University and the University of California, Davis, he supervised more than 40 PhD students and published over 370 scientific papers. Professor Ng returned to CUHK in 2009 to serve as Dean of Science, providing steadfast leadership during the implementation of the 3-3-4 academic structure and the establishment of several key academic initiatives.



校友近況 Alumni Update

此部分的內容為中大理學院的校友提供，歡迎各位投稿分享個人近況消息或工作新動向。

The content in this section is provided by the CUHK Science alumni. We welcome alumni to share with us your latest news and updates.

張洪赫 ZHANG Honghe (25/Nutrition, Food Science and Technology)

張校友為華泰(香港)期貨，客戶服務主任。之前在內地互聯網公司，如百度，攜程，快手，富途證券做過不同的互聯網運營工作，畢業後選擇香港金融業作為未來職業發展目標。



林國雄 LAM Kwok Hung (86/Biochemistry)

林校友曾任跨國公司的醫藥主管，大專院校的講師。其後創業改寫了醫學界治理關節退化的方法，多年來協助職訓局培訓醫藥從業員和擔任校外主考官。



梁國柱 LEUNG Kwok Chu Anthony (00/Mathematics)

香港城市大學跨界領導學碩士課程專任講師、絲路智易通科技有限公司創辦人兼行政總裁梁校友以“AI for Good——科技賦能社會創新”為題，結合自身創業經歷，探討了技術領導者如何在商業效率與社會價值之間尋求平衡。



投稿校友近況 Submission of News/ Updates

歡迎各位校友透過網上表格，投稿分享個人近況消息或工作新動向，新一期《伴理》將於 2026 年 12 月出版。You are welcome to share with us your latest news and updates. The next issue will be published in December 2026.



<https://bit.ly/3VzJ5Fb>